
Strona 1 z 4 
 

WRZ.0012.4.1.2024 

Protokół nr 1/24 

z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska  

Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 18 czerwca 2024 roku 

W dniu 18 czerwca 2024 roku o godz. 15.00 w sali narad Starostwa Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim, przy ul. Bogumińskiej 2 odbyło się posiedzenie Komisji Infrastruktury 

i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wydanie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany 

uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku 

w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami. 

4. Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Wodzisławskiego za 2023 rok oraz wydanie 

opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu Wodzisławskiemu wotum zaufania. 

5. Opracowanie planu pracy Komisji na II, III i IV kwartał 2024 roku. 

6. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska  Rady 

Powiatu Wodzisławskiego. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Rybarz otworzył obrady posiedzenia Komisji i na 

podstawie listy obecności stwierdził wymagane quorum.  

W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie Komisji: 

1. Marek Rybarz – Przewodniczący Komisji, 

2. Mirosław Andreczko, 

3. Renata Glenc, 

4. Marek Hawel, 

5. Iwona Wajsman, 

6. Robert Wala, 

7. Jan Zemło. 

 

Radny Pan Marek Tumułka był nieobecny.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski,  

2. Sekretarz Powiatu Pan Michał Lorek.  

Ad. 2 

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad posiedzenia, przy 

6 głosach za, bez głosów wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych i Przewodniczący 

Komisji Pan Marek Rybarz przystąpił do jego realizacji. 

Ad. 3 

Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 

Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 

z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2024 rok wraz 

z załącznikami. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Brak głosów w dyskusji.   

Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię do powyższego projektu 

uchwały przy 6 głosach za, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. 

Ad. 4 

Sekretarz Powiatu Pan Michał Lorek przedstawił Raport o stanie Powiatu za 2023 rok. 

Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu Wodzisławskiego wotum zaufania wraz z uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Radny Pan Jan Zemło zauważył, że Raport o Stanie Powiatu na 22 stronie zawiera informację 

dotyczącą budżetu obywatelskiego. Dodał, że zdaje sobie sprawę, iż jest on fakultatywny 

jednak prosi o informację czy są powiaty ziemskie, które taki budżet organizują.   

Sekretarz Powiatu Pan Michał Lorek zauważył, że Raport o Stanie Powiatu musi zawierać 

informację o budżecie obywatelskim, gdyż jest to wymóg, jednak nie ma obowiązku 

realizowania go. Następnie powiedział, że weryfikował, które powiaty ziemskie mają 

w swoim budżecie zaplanowany budżet obywatelski, jednak takiego nie znalazł.  

Radny Pan Jan Zemło powiedział, że sam zastanawia się co można wykazać w budżecie 

obywatelskim. Stwierdził, że jedynie drogi albo ośrodki zdrowia na modernizację obiektów.  

Sekretarz Powiatu Pan Michał Lorek powiedział, że nie wie czy w powiatach ziemskich 

sprawdzi się budżet obywatelski ponieważ powiat składa się z gmin i obawia się sytuacji 

w której największe gminy będą miały przewagę nad tymi mniejszymi.  
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Komisja w głosowaniu wydała pozytywną opinię do powyższego projektu uchwały przy 5 

głosach za, 1 głos wstrzymujący się, bez głosów przeciwnych. 

Ad. 5  

Przewodniczący Komisji Pan Marek Rybarz przedstawił projekt planu pracy Komisji na II, III 

i IV kwartał 2024 roku. Efektem dyskusji było wypracowanie planu pracy, który stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

Brak głosów w dyskusji.  

Komisja w głosowaniu jednogłośnie przyjęła powyższy plan pracy przy 6 głosach za, bez 

głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. 

Ad. 6 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Rybarz zgłosił kandydaturę Radnego Pana Mirosława 

Andreczko na Wiceprzewodniczącego Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu Wodzisławskiego. 

Radny Pan Mirosław Andreczko wyraził zgodę, na objęcie funkcji Wiceprzewodniczącego 

Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Rybarz przeprowadziła głosowanie w przedmiotowej 

sprawie.  

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach za, 2 głosach wstrzymujących się i bez głosów 

przeciwnych wybrała Radnego Pana Mirosława Andreczko jako Wiceprzewodniczącego 

Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Ad. 7 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Rybarz poinformował, że wpłynął apel Towarzystwa 

Entuzjastów Kolei w sprawie bezpośredniego połączenia kolejowego Wodzisławia Śląskiego 

z Chorwacją, który stanowi załącznik nr 6 do protokołu, a także apel Towarzystwa 

Entuzjastów Kolei w sprawie bezpośredniego połączenia-kolejowego Wodzisławia Śląskiego 

z Gliwicami, który stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Radny Pan Jan Zemło wyraził zdziwienie, iż otrzymane pismo o następującej treści: 

„przesyłam państwu apel do Marszałka i Radnych Sejmiku i Prezesa Kolei w sprawie 

bezpośredniego połączenia (…)” zostało skierowane do Marszałka. Stwierdził, że jeżeli ktoś 

oczekuje poparcia  powinien adresować do danej instytucji. Następnie zapytał Radnego Pana 

Roberta Wala co o tym myśli.  

Radny Pan Robert Wala powiedział, że idea jest właściwa. Zaznaczył, że zawsze jest za tym 

żeby połączeń było jak najwięcej jeżeli ma to ekonomiczne uzasadnienie, co pewnie będzie 

podstawą decyzji przewoźników. Dodał, że nie ze wszystkimi inicjatywami ze strony TEK-u 

w poprzedniej kadencji zgadzał się, jednak akurat z tą jak najbardziej, dlatego jest za 

poparciem ww. apeli.  
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Radny Pan Jan Zemło zauważył, że powiedział tylko, iż wolałby, aby pismo zostało 

bezpośrednio skierowane do powiatu wodzisławskiego czy do rady powiatu.  

Komisja wystąpiła z inicjatywą uchwałodawczą popierając apel Towarzystwa Entuzjastów 

w sprawie bezpośredniego połączenia kolejowego Wodzisławia Śląskiego z Chorwacją, przy 6 

głosach za, bez głosów przeciw, bez głosów wstrzymujących się.  

Komisja wystąpiła z inicjatywą uchwałodawczą popierając apel Towarzystwa Entuzjastów 

Kolei w sprawie bezpośredniego połączenia-kolejowego Wodzisławia Śląskiego z Gliwicami, 

przy 6 głosach za, bez głosów przeciw, bez głosów wstrzymujących się.  

 

Ustalono termin kolejnego posiedzenia Komisji na dzień 20 sierpnia 2024 roku, na godzinę 

14:00 w sali narad Starostwa Powiatowego w Wodzisławiu  Śląskim, przy ul. Bogumińskiej 2. 

Ad. 8 

Nie odnotowano.  

Ad. 9 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Rybarz zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Protokołowała: 

Patrycja Wolska  

 

Przewodniczący Komisji 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

Marek Rybarz 
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